
 

Hoe werkwoorden werken 

● Vul bij elk liggend streepje een juiste vorm in. Zet een sterretje (*) bij 

werkwoordsvormen die volgens jou niet of nauwelijks gebruikt worden. 

Infinitief Persoonsvorm Voltooid 

deelwoord 

Voltooid 

deelwoord 

Onvoltooid 

deelwoord 

 tegenwoordige 

tijd 

verleden tijd  bijvoeglijk 

gebruikt 

 

fietsen - fiets 

- fietst 

- fietsen 

- fietste 

- fietsten 

- gefietst -gefietste 

  

- fietsend 

snijden - snijd 

- snijdt 

- snijden 

- ​sneed 

- ​sneden 

- 

gesneden 

-​ gesneden - ​snijdend 

eten - eet 

- eten 

- ​at 

-​aten 

- gegeten - gegeten - ​*​etend 

slaan - sla 

- slaat 

-slaan 

- ​sloeg 

- ​sloegen 

- geslagen - geslagen -​ *​slaand 

werken - werk 

- werkt 

- werken 

- werkte 

- werkten 

- gewerkt - gewerkte - werkend 

gokken - gok 

- gokt 

- gokken 

- gokte 

- gokten 

- gegokt - gegokte - gokkend 

stofzuigen - stofzuig 

- stofzuigt 

-​stofzuigde 

- stofzuigden 

- gestof- 

  zuigd 

- 

*​gestofzui- 

- 

stofzuigend 



 

- stofzuigen   gde 

lopen - loop 

- loopt 

- lopen 

- ​liep 

- ​liepen 

- gelopen - gelopen -​lopend 

zien - zie 

- ziet 

- zien 

- ​zag 

- ​zagen 

  

- gezien -​ *​geziene -​ *​ziend 

weten - weet 

- weten 

- ​wist 

- ​wisten 

- geweten - geweten -​ *​wetend 

ontvangen - ontvang 

- ontvangt 

- ontvangen 

- ​ontving 

- ​ontvingen 

- 

ontvangen 

- 

ontvangen 

-​ *​ontvang- 

  end 

haten - haat 

- haten 

- haatte 

- haatten 

-gehaat - gehaatte - hatend 

zijn - ben 

- bent 

- is 

- zijn 

- ​was 

- ​waren 

- ​geweest -​ ​*​gewezen -​ *​zijnd 

regenen -​*regen 

- ​*​regent 

- ​*​regenen 

- regende 

-​ *​regenden 

- geregend - 

*​geregende 

-​ *​regenend 

aflopen -​ *​loop af 

-​ *​loopt af 

- ​*​lopen af 

- ​*​liep af 

-​ *​liepen af 

- 

afgelopen 

- afgelopen - aflopend 

vergeten - vergeet 

- vergeten 

- ​vergat 

- ​vergaten 

- vergeten - vergeten - vergetend 



 

 
 

   



 

Vragen bij het werkwoordschema 

1. Hoeveel verschillende persoonsvormen heeft een werkwoord meestal? Meestal 3. 

2. Waarom hebben bijvoorbeeld eten en haten minder verschillende persoonsvormen? Omdat 

die bij ik, jij, hij, zij en het hetzelfde is. 

 

3. Welk woord heeft de meeste sterretjes? Regenen. 

 

a. Welk onderwerp hoort normaal gesproken bij dat werkwoord? Het. 

 

4. Bij welk werkwoord zie je bij de verschillende vormen het meest hetzelfde woord 

staan? Vergeten. 

 

a. Hoe komt dat? Vergeten is eigenlijk al een voltooid deelwoord, maar het kan 

ook als persoonsvorm gebruikt worden. 

 

5. Markeer​ de sterke werkwoorden.  

 

a. Waarom noem je die sterk? Omdat ze in de verleden tijd van klank 

veranderen. 

 

6. Welk voorvoegsel gebruik je om een voltooid deelwoord te maken? Be-, ge- of ver-. 

 

a. Wanneer wijk je daarvan af? Als het werkwoord begint met een voorzetsel of 

voorvoegsel. 

 

7. Hoe maak je meestal van een voltooid deelwoord een bijvoeglijk naamwoord? Het 

wordt verlengd met een extra -e. 

a. Wanneer wijk je daarvan af? Als het woord automatisch al op een medeklinker 

eindigt.  

 

8. Hoe maak je van een infinitief een onvoltooid deelwoord? Door er een -d achter te 

zetten. 

 

9. Welke werkwoordsvorm vind je als lemma in het woordenboek. Als het infinitief. 



 

 

10. Welke andere vormen vind je nog genoemd achter dat lemma? het voltooid 

deelwoord en het onvoltooid deelwoord. 

 

 


